
A U R K I B I D E A  

F SAILA: 
Galderak: 
—11-24/PES-00352. Galdera, babesgabetasun-egoeran zegoen familia batek kalean lo egin beharra ekidite-

ko ekin tzei buruzkoa. Foru Diputazioaren eran tzuna (3. or.). 
—11-24/PES-00353. Galdera, Foruzaingoko Informazio Dibisioaren  txostenetan delituak polizia-kidegoaren 

arabera bana tzeari buruzkoa. Foru Diputazioaren eran tzuna (4. or.). 
—11-24/PES-00354. Galdera, fun ts publikoekin finan tzaturiko ikastetxeetan eduki politikodun pankartak 

ken tzeko protokoloari buruzkoa. Foru Diputazioaren eran tzuna (6. or.). 
—11-24/PES-00355. Galdera, Gardentasunari, Informazio Publikoa Eskura tzeari eta Gobernu Onari buruzko 

5/2018 Foru Legea, maia tzaren 17koa, bete tze aldera Nafarroako Gobernuak egin dituen urra tsei buruz-
koa. Foru Diputazioaren eran tzuna (6. or.). 

—11-24/PES-00356. Galdera, Nafarroako Gazteriaren Kon tseiluaren egoerari buruzkoa. Foru Diputazioaren 
eran tzuna (8. or.). 

—11-24/PES-00357. Galdera, errentako etxebizi tza publikoko parkeko etxebizi tza bat emateko batez beste-
ko i txarote-denborari buruzkoa. Foru Diputazioaren eran tzuna (9. or.). 

—11-24/PES-00358. Galdera, Nafarroan etxebizi tza babestu bat emateko itxaron behar den batez besteko 
denborari buruzkoa. Foru Diputazioaren eran tzuna (10. or.). 

—11-24/PES-00359. Galdera, osasun arloko langileen lanbide-karreraren sistema ezar tzen duen foru legea-
ren zirriborroari buruzkoa. Foru Diputazioaren eran tzuna (11. or.). 

—11-24/PES-00360. Galdera, erosketa- eta lizitazio-teknikariaren lanposturako kontratazio mugagaberako 
tasa berariazko bat onesteari buruzkoa. Foru Diputazioaren eran tzuna (12. or.). 

—11-24/PES-00361. Galdera, 2024ko maia tzaren 24an egin zen Uniber tsitateko, Berrikun tzako eta Eralda-
keta Digitaleko Ba tzordean Lucero jaunak jaulki zituen hi tzei buruzkoa. Foru Diputazioaren eran tzuna 
(14. or.). 

—11-24/PES-00362. Galdera, errentako etxebizi tzak susta tzeko sozietate berri bat era tzeko prozesuari 
buruzkoa. Foru Diputazioaren eran tzuna (15. or.). 

—11-24/PES-00363. Galdera, etxebizi tzak zaharberri tzeko bideratuta dauden dirulagun tzetako Europako 
fun tsei buruzkoa. Foru Diputazioaren eran tzuna (16. or.). 
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—11-24/PES-00364. Galdera, "Nafarroako gazteriari buruzko azterlan monografikoa" delakorako kontratua-
ri buruzkoa. Foru Diputazioaren eran tzuna (17. or.). 

—11-24/PES-00365. Galdera, "Estudios Melitón" enpresarekiko epaiaren betearazpenari buruzkoa. Foru 
Diputazioaren eran tzuna (18. or.). 

—11-24/PES-00366. Galdera, Estatuak ordainduko dituen Nafarroako Uniber tsitate Publikoko irakasle 
lagun tzaile doktoreen 46 lanpostuei buruzkoa. Foru Diputazioaren eran tzuna (19. or.). 

—11-24/PES-00367. Galdera, eskola-garraioaren zerbi tzuaren eskariari buruzkoa. Foru Diputazioaren eran -
tzuna (19. or.). 

—11-24/PES-00368. Galdera, Reina Sofia ospitalean guardiako erradiologorik ez egoteagatik larrialdi-egoe-
ratan gerta daitezkeen kalteei buruzkoa. Foru Diputazioaren eran tzuna (21. or.). 

—11-24/PES-00369. Galdera, Reina Sofia ospitalean guardiako erradiologorik ez egotearen ondorioei 
buruzkoa. Foru Diputazioaren eran tzuna (22. or.). 

—11-24/PES-00370. Galdera, Reina Sofia ospitalean guardiako erradiologorik ez egoteagatik ZIUko pazien-
teei begira gerta daitezkeen kalteei buruzkoa. Foru Diputazioaren eran tzuna (22. or.). 

—11-24/PES-00371. Galdera, kontratatutako bide, ubide eta portuetako ingeniari kopuruari buruzkoa. Foru 
Diputazioaren eran tzuna (23. or.).
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F saila: 
GAL DE RAK

11-24/PES-00352. Galdera, babesgabetasun-egoeran zegoen familia batek 
kalean lo egin beharra ekiditeko ekin tzei buruzkoa 

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN TZUNA

Legebil tzarreko Erregelamenduko 125.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, agin tzen dut Nafarroako 
Parlamentuko Aldizkari Ofizialean argitara dadin 
Raquel Garbayo Berdonces andreak babesgabe-
tasun-egoeran zegoen familia batek kalean lo 
egin beharra ekiditeko ekin tzei buruz egindako 
galderaren eran tzuna, Foru Diputazioak emana. 
Galdera 2024ko irailaren 6ko 101. Nafarroako 
Parlamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen. 

Iruñean, 2024ko irailaren 25ean 

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias 

ERANTZUNA 

Unión del Pueblo Navarro talde parlamenta-
rioari atxikitako foru parlamentari Raquel Garbayo 
Berdonces andreak 11-24/PES-00352 galdera 
egin du, ida tziz eran tzun dakion. Hona Nafarroako 
Gobernuko Eskubide Sozialetako, Ekonomia 
Sozialeko eta Enpleguko kon tseilariak ematen 
dion informazioa: 

Galdera horri dagokionez, departamentu hone-
tan ez da jakin inolako jarduketarik egon denik 
familia horrekin lotuta, ez bai tzen eta ez baita jaki-
narazi adingabeen babesgabetasuneko nahiz 
arriskuko egoerarik; beraz, ez da familiaren egoe-
raren baloraziorik egin. 

Bestalde, adierazi behar da ezen, gizarte baz-
terketako arriskuan nahiz egoeran daudenen 
berehalako arreta eta harrera toki erakundeen 
ardura direla, Toki Araubidearen Oinarrien Legea-
ren 26. artikuluak xeda tzen duenez; horrenbestez, 
kasu zeha tz horrekin lotuta eskuratu nahi den 
beste edozein informazio osagarri Iruñeko Udalari 
eskatu beharko zaio, hura baita zerbi tzuaren titu-
larra. 

Hori jakinarazten dut, Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 215. artikuluan xedatuta-
koa betez. 

Iruñean, 2024ko irailaren 25ean 

Eskubide Sozialetako, Ekonomia Sozialeko eta 
Enpleguko kon tseilaria: María Carmen Maeztu 
Villafranca
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11-24/PES-00353. Galdera, Foruzaingoko Informazio Dibisioaren 
 txostenetan delituak polizia-kidegoaren arabera bana tzeari buruzkoa 

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN TZUNA

Legebil tzarreko Erregelamenduko 125.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, agin tzen dut Nafarroako 
Parlamentuko Aldizkari Ofizialean argitara dadin 
Adolfo Araiz Flamarique jaunak Foruzaingoko 
Informazio Dibisioaren  txostenetan delituak polizia-
kidegoaren arabera bana tzeari buruz egindako 
galderaren eran tzuna, Foru Diputazioak emana. 
Galdera 2024ko irailaren 6ko 101. Nafarroako Par-
lamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen. 

Iruñean, 2024ko irailaren 26an 

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias 

ERANTZUNA 

EH Bildu Nafarroa talde parlamentarioari atxiki-
tako foru parlamentari Adolfo Araiz Flamarique jau-
nak, Legebil tzarreko Erregelamenduan xedatuaren 
babesean, ida tziz eran tzuteko galdera egin du (11-
24/PES-00353). Hona Barneko, Fun tzio Publikoko 
eta Justiziako kon tseilariak horren harira ematen 
dion informazioa: 

1. Zergatik kendu du Informazio Dibisioak delitu-
egitateek haien berri izan zuen polizia-kidegoaren 
arabera izan zuten banaketari buruzko informazioa 
jaso tzen zuen atala Nafarroako delinkuen tziaren 
ebaluazio estrategikoari buruz 2021az geroztik 
eman diren  txostenetan? 

Ikerketa Kriminalaren Arloko buruak, 544 zen-
baki profesionaleko komisario nagusiak, hauxe 
esan du: 

Informazio Dibisioak delitu-egitateek haien 
berri izan zuen polizia kidegoaren arabera izan 
zuten banaketari buruzko informazioa jaso tzen 
zuen atala kendu du Nafarroako delinkuen tziaren 
ebaluazio estrategikoari buruzko  txostenetan 
informazio horrek ez duelako datu esangura tsurik 
ematen Nafarroako askotariko polizia zonetan 
urtean zehar delitu esparruen arabera egoten 
diren delituen joeren hazkundearen nahiz murriz-
ketaren jarraipena egiteko. 

 Foruzaingoaren Azterketa eta Inteligen tzia 
Brigadak sistematikoki ematen dituen  txostenetan 
oinarrizko premisa da poliziaren jarduera delitua-
ren preben tzioran tz eta argibideran tz bidera tzea. 

Erabaki hori eta delinkuen tziaren jarraipena egite-
ko  txosten hau eta beste ba tzuk egiten direnetik 
hartu diren beste ba tzuk sina tzen dituenak hartu 
ditu. 

2. Barneko Departamentuari ez al zaio garran -
tzi tsu irudi tzen informazio hori argitara tzea, non 
azal tzen baita Nafarroan jarduten duen polizia-
kidego bakoi tzak PISen erregistratutako delitu-
egitateen zer ehuneko erregistratu duen? 

Ikerketa Kriminalaren Arloko buruak, 544 zen-
baki profesionaleko komisario nagusiak, hauxe 
esan du: 

Jo tzen du egitateak haien berri izan zuen poli-
zia kidegoaren arabera bana tzeak eta jakiten 
diren delitu-egitateetatik ondoriozta tzen ahal diren 
beste aldagai ba tzuek ez dutela garran tzirik poli-
ziaren jarduera delituaren preben tzioran tz eta 
argibideran tz bidera tzeko orduan. 

Halaber, bereziki interesgarria da jakitea Foru-
zaingoak ez duela inola ere asmorik izan  txosten 
horietan jasota dagoen informazioa komunikabi-
deen bidez zabal tzeko, komunikabide jakin batek 
eskatu duenean izan ezik, zenbaitetan gertatu 
den bezala. 

Kontuan hartu behar da  txosten horrek jaso -
tzen duen informazioaren edukia, fun tsean, an -
tzekoa dela Segurtasunaren Estatuko Idazkari tzak 
noizean behin Kriminalitatearen Estatistika Siste-
maren bidez ematen duenaren aldean. Txosten 
hori Ministerioaren webgunearen bidez argitara -
tzen da eta sistema horretan jasotako datuak 
Estatistikaren Europako Bulegoak (Eurostat) bate-
ratutako estatistika ereduetan oinarritutako proze-
dura automatizatuen bidez lor tzen dira. 

Foruzaingoaren  txostenetan jaso tzen diren 
datuak, nahiz eta asmoa izan hilabeteen eta poli-
zia zonen araberako informazioa emateko, ez 
diote jarrai tzen Kriminalitatearen Estatistika Siste-
mak erabil tzen duen metodologia berari; izan ere, 
fun tsean, helburua da Foruzaingoaren jarduera 
delituaren preben tzioran tz eta argibideran tz 
bidera tzea. 



3. Nolanahi ere, Foruzaingoaren Informazio 
Dibisioaren esku dagoen informazioaren arabera, 
zer banaketa izan dute 2022ko ekitaldian ezagutu-
tako delitu-egitateek Nafarroan jarduten duten poli-
zia-kidegoka? 

Kon tsultatu da Foruzaingoak 2022. urteari lotu-
ta duen informazioa eta hauxe da eran tzuna:
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4. Eta zein izan da 2023ko banaketa?

 

5. Foruzaingoaren Informazio Dibisioak ba al du 
asmorik 2024ko ekitaldiko Nafarroako delinkuen -
tziaren ebaluazio estrategikoaren  txostenean poli-
zia-kidegoen araberako banaketari buruzko infor-
mazioa sar tzeko berriz? 

Ikerketa Kriminalaren Arloko buruak, 544 zen-
baki profesionaleko komisario nagusiak, hauxe 
esan du: 

Ez, 2024 ekitaldirako Nafarroako delinkuen -
tziaren ebaluazio estrategikoaren  txostenean ez 
da jaso banaketa polizia kidegoen arabera. 

Hori guztia jakinarazten dut, Nafarroako Parla-
mentuko Erregelamenduaren 15. artikuluan xeda-
tutakoa betez. 

Iruñean, 2024ko irailaren 25ean 

Barneko, Fun tzio Publikoko eta Justiziako kon -
tseilaria: M.ª Amparo López Antelo
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11-24/PES-00354. Galdera, fun ts publikoekin finan tzaturiko ikastetxeetan 
eduki politikodun pankartak ken tzeko protokoloari buruzkoa 

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN TZUNA

Legebil tzarreko Erregelamenduko 125.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, agin tzen dut Nafarroako 
Parlamentuko Aldizkari Ofizialean argitara dadin 
Javier García Jiménez jaunak fun ts publikoekin 
finan tzaturiko ikastetxeetan eduki politikodun pan-
kartak ken tzeko protokoloari buruz egindako galde-
raren eran tzuna, Foru Diputazioak emana. Galdera 
2024ko irailaren 6ko 101. Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen. 

Iruñean, 2024ko irailaren 23an 

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias 

ERANTZUNA 

Nafarroako Alderdi Popularrak aurkeztutako 11-
24/11-24-PES-00354 ida tzizko galderari dagokio-
nez, Hezkun tzako kon tseilariak honako informazio 
hau ematen du: 

Hezkun tza Departamentuak ez du protokolo 
espezifikorik fun ts publikoekin finan tzatutako ikas-
tetxeetan eduki politikoa duten pankartak ken tzeko. 

Iruñean, 2024ko irailaren 20an 

Hezkun tzako kon tseilaria: Carlos Gimeno Gur-
pegui

11-24/PES-00355. Galdera, Gardentasunari, Informazio Publikoa Eskura -
tzeari eta Gobernu Onari buruzko 5/2018 Foru Legea, maia tzaren 
17koa, bete tze aldera Nafarroako Gobernuak egin dituen urra tsei 
buruzkoa 

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN TZUNA

Legebil tzarreko Erregelamenduko 125.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, agin tzen dut Nafarroako 
Parlamentuko Aldizkari Ofizialean argitara dadin 
Cristina López Mañero andreak Gardentasunari, 
Informazio Publikoa Eskura tzeari eta Gobernu 
Onari buruzko 5/2018 Foru Legea, maia tzaren 
17koa, bete tze aldera Nafarroako Gobernuak egin 
dituen urra tsei buruz egindako galderaren eran -
tzuna, Foru Diputazioak emana. Galdera 2024ko 
irailaren 6ko 101. Nafarroako Parlamentuko Aldiz-
kari Ofizialean argitaratu zen. 

Iruñean, 2024ko irailaren 26an 

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias 

ERANTZUNA 

Unión del Pueblo Navarro talde parlamenta-
rioari atxikitako foru parlamentari Cristina López 
Mañero andreak PES-00355 galdera egin du ida -
tziz eran tzun dakion. Hona hemen horri buruz 
ematen den informazioa: 

Lehenik eta behin adierazi behar da, azken 
galderan zuzen azpimarratu duzunez, Gardenta-
sunari, informazio publikoa eskura tzeari eta 

gobernu onari buruzko maia tzaren 17ko 5/2018 
Foru Legearen eta Nafarroako Foru Komunitateko 
jardunbide egokien aldeko eta ustelkeriaren kon-
trako Bulegoa sor tzeko maia tzaren 17ko 7/2018 
Foru legearen intereseko taldeen erregulazioak 
zenbait zalan tza sor tzen dituela gai hori erregula-
tu behar duenaren inguruan; zalan tza horiek 
bikoiztasuna eragiten ahal dute eta beharrezkoa 
da koordina tzea edota legea alda tzea argi tzeko 
zeinek hartu behar duen bere gain zeregin hori. 

Alde batetik, foru legearen IV. tituluak interes 
taldeak defini tzen ditu, eta ezar tzen du horietara-
ko erregistro publiko bat sortuko dela, izena eman 
beharreko per tsona eta erakundeen sailkapena 
eta eskatutako informazioa arautuko direla eta jar-
dunbide kode bat ezarriko dela. Hori ez bete -
tzearen ondorioak zehapen araubidean daude 
tipifikatuta. 

Bestalde, Nafarroako Foru Komunitateko jar-
dunbide egokien aldeko eta ustelkeriaren kontra-
ko Bulegoa sor tzeko maia tzaren 17ko 7/2018 
Foru Legearen lehenbiziko xedapen iragankorrak 
ezar tzen duenez, lobbyen jarduera arau tzeko eta 
haien erregistroa eta jokabide kodea sor tzeko, 



ain tzat hartuko da Gardentasunari, informazio 
publikoa eskura tzeari eta gobernu onari buruzko 
Foru Legearen IV. Tituluan (Interes taldeak) eza-
rritakoa, eta araudi hori izanen da aplikatuko dena 
lobbyen eta lobbyzaleen jardunari buruzko araudi 
bat one tsi bitartean. 

Lehendakari tzako eta Gobernu Irekiko 
Zuzendari tza Nagusiaren Gobernu Irekiaren eta 
Herritarren tzako Arretaren Zerbi tzuak aldez aurre-
ko kon tsulta bat jarri zuen mar txan Nafarroako 
Foru Komunitatearen interes taldeen erregistro 
publikoa arau tzeko foru dekretu berriaren eraginak 
jasaten ahal zituzten erakunde esangura tsuen eta 
herritarren iri tziak bil tzeko. 

Kon tsulta egin ostean, Nafarroako Foru Komu-
nitateko Jardunbide Egokien Aldeko eta Ustelke-
riaren Kontrako Bulegoa sor tzeko maia tzaren 
17ko 7/2018 Foru Legearekin lerroka tzeko eta 
koordina tzeko zain gaude. Lege hori 2023an eza-
rri da azkenean. 

Efikaziaren mesedetan, egoki tzat jo da interes 
taldeen erregistro bakar bat gara tzea modu koor-
dinatuan, Foru Legearen 47. artikuluan xedatuta-
koa bete tze aldera. Erregistroa zabalduko zaie 
5.000 biztanle baino gehiago dituzten eta nahi 

duten herrietako toki erakundeei, horretarako hi -
tzarmena formalizatuta. 

Lehendakari tza eta Berdintasun Departamen-
tuak informazio hori guztia ezagu tzera eman zuen 
Gardentasunari, informazio publikoa eskura tzeari 
eta gobernu onari buruzko maia tzaren 17ko 
5/2018 Foru Legearen ebaluazioa argitaratu zue-
nean Nafarroako Gobernuaren Gobernu Irekiaren 
Atarian, eta Nafarroako Parlamentuari ere helarazi 
zion. 

Jadanik aurreratu denez, beste aukera bat da 
Gardentasunari, informazio publikoa eskura tzeari 
eta gobernu onari buruzko maia tzaren 17ko 
5/2018 Foru Legearen aldaketa erabil tzea bikoiz-
tasun hori zuzen tzeko eta argi eta garbi ezar tzeko 
Nafarroako Gobernuak zer rol izanen duen espa-
rru horretan eta zein, ordea, Jardunbide Egokien 
eta Ustelkeriaren aurkako Bulegoak. Nafarroako 
Gobernua jadanik ari da aldaketa hori izapide tzen. 

Hori guztia jakinarazten dut, Nafarroako Parla-
mentuko Erregelamenduaren 215. artikuluan 
xedatutakoa betez. 

Iruñean, 2024ko irailaren 25ean 

Lehendakari tzako eta Berdintasuneko kon -
tseilaria: Félix Taberna Monzón

Nafarroako Parlamentuko A.O. / XI. legegin tzaldia                                133. zk. / 2024ko azaroaren 13a 

7



Nafarroako Parlamentuko A.O. / XI. legegin tzaldia                                133. zk. / 2024ko azaroaren 13a 

8

11-24/PES-00356. Galdera, Nafarroako Gazteriaren Kon tseiluaren egoera-
ri buruzkoa 

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN TZUNA

Legebil tzarreko Erregelamenduko 125.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, agin tzen dut Nafarroako 
Parlamentuko Aldizkari Ofizialean argitara dadin 
María Isabel García Malo andreak Nafarroako 
Gazteriaren Kon tseiluaren egoerari buruz eginda-
ko galderaren eran tzuna, Foru Diputazioak emana. 
Galdera 2024ko irailaren 6ko 101. Nafarroako Par-
lamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen. 

Iruñean, 2024ko irailaren 25ean 

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias 

ERANTZUNA 

Nafarroako Alderdi Popularrari atxikitako foru 
parlamentari Maribel García Malo andreak ida tziz 
eran tzuteko galdera egin du, Nafarroako Gazteria-
ren Institutuaren eta Nafarroako Gazteriaren Kon -
tseiluaren jarduketei buruz (11-24/PES-00356). 
Hona hemen Nafarroako Gobernuko Etxebizi tzako, 

Gazteriako eta Migrazio Politiketako kon tseilariak 
horretaz ematen duen informazioa: 

Lehenik eta behin, jasota u tzi behar da presiden-
teak ez duela oraindik dimititu edo, gu txienez ere, 
Nafarroako Gazteriaren Institutuak ez du horren 
konfirmazio ofizialik jaso. Presidenteak jardunetan 
jarrai tzen du eta, an tza denez, asanbladak duen 
hurrengo saiora arte ez da irmoa izanen ezagu tzera 
emandako dimisioa. 

Beraz, azken hilabeteetan zehar harreman 
berbera mantendu da, azken urteotan sendoagoa 
izan dena erakundeak aurrean dituen inguruaba-
rrengatik. Harremanetan jarraitu da nola maila 
teknikoan hala zuzendari tzako alorrean, Nafarroa-
ko Gobernuak eskura dituen ekin tza guztiekin 
lagun tzen Nafarroako Gazteriaren Kon tseiluak 
egokiro fun tziona tzeko. 

Jarraian zerrenda tzen dira 2024ko ekainetik 
izan diren komunikazio guztiak: 

Gogorarazpena  Mezu  2024/06/12  Eskaera ez da artatu  
hitzarmen izenduna  elektronikoa    orain arte  
formalizatzeko falta den        
dokumentazioari buruz        
Gonbidapena  Mezu  2024/08/28  Eskaera ez da artatu  
Gazteriaren Erakundearteko  elektronikoa    orain arte  
Kontseiluko ordezkaria        
izendatzeko        
Gonbidapena  Telefono  2024/09/06  Eskaera artatu da  
Gazteriaren Sarien deia      
Batzordean parte hartzeko        
Gazteriaren Sarien  Mezu  2024/09/11  Eskaera artatu da  
 Aholkularitza Batzordean  elektronikoa      
parte hartzeko        
 deialdia        
Gazteriaren Sarien  Aurrez aurrekoa  2024/09/18  Eskaera artatu da  
Aholkularitza Batzordea        

Hori jakinarazten dut, Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 215. artikuluan xedatuta-
koa betez. 

Iruñean, 2024ko irailaren 25ean 

Etxebizi tzako, Gazteriako eta Migrazio Politike-
tako kon tseilaria: Begoña Alfaro García
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11-24/PES-00357. Galdera, errentako etxebizi tza publikoko parkeko etxebizi -
tza bat emateko batez besteko i txarote-denborari buruzkoa 

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN TZUNA

Legebil tzarreko Erregelamenduko 125.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, agin tzen dut Nafarroako 
Parlamentuko Aldizkari Ofizialean argitara dadin 
María Isabel García Malo andreak errentako 
etxebizi tza publikoko parkeko etxebizi tza bat emate-
ko batez besteko i txarote-denborari buruz egindako 
galderaren eran tzuna, Foru Diputazioak emana. 
Galdera 2024ko irailaren 6ko 101. Nafarroako Par-
lamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen. 

Iruñean, 2024ko irailaren 25ean 

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias 

ERANTZUNA 

Nafarroako Alderdi Popularrari atxikitako foru 
parlamentari Maribel García Malo andreak ida tziz 
eran tzuteko galdera egin du (11-24/PES-00357). 
Hona hemen Nafarroako Gobernuaren Etxebizi -
tzako, Gazteriako eta Migrazio Politiketako kon -
tseilariak horretaz ematen dion informazioa: 

Ez dago berez batez besteko i txaronaldirik 
etxebizi tza babestu berri bat errentamenduan 
adjudika tzeko, hautapeneko zenbait faktoreren ara-
bera adjudika tzen baita, hala nola logela kopurua-
ren eta udalerriaren arabera, bai eta errenta tartea-

ren, kasu bakoi tzean dagoen erreserbaren eta 
baremoan lortutako puntuazioaren arabera ere. 

Ez dago lehentasunik nahiz puntuazio hoberik 
Etxebizi tza Babestuen Eska tzaileen Zen tsuan den-
bora gehiagoz izen emanda egoteagatik. Hartara: 

– Errentamenduko etxebizi tza babestua susta -
tzen ez den udalerri bat aukeratuz gero, itxaronal-
dia amaigabea da. 

– Iruñetik eta Iruñerritik kanpoko sustapen ba -
tzuetarako batez besteko i txaronaldia urtebetetik 
edota sei hilabetetik beherakoa da. 

– Iruñean eta Iruñerrian i txaronaldia oso luzea 
izaten ahal da; baliteke per tsona bat inoiz ez iza-
tea adjudikaziodun Zen tsuan izena ematen dute-
nek hura baino puntuazio handiagoa badute eta 
bat badatoz eskarietan (logelak, udalerria) eta 
ezaugarrietan (errenta tartea, erreserba). 

Hori jakinarazten dut, Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 215. artikuluan xedatuta-
koa betez. 

Iruñean, 2024ko irailaren 25ean 

Etxebizi tzako, Gazteriako eta Migrazio Politike-
tako kon tseilaria: Begoña Alfaro García
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Legebil tzarreko Erregelamenduko 125.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, agin tzen dut Nafarroako 
Parlamentuko Aldizkari Ofizialean argitara dadin 
María Isabel García Malo andreak Nafarroan 
etxebizi tza babestu bat emateko i txaron behar 
den batez besteko denborari buruz egindako gal-
deraren eran tzuna, Foru Diputazioak emana. Gal-
dera 2024ko irailaren 6ko 101. Nafarroako Parla-
mentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen. 

Iruñean, 2024ko irailaren 25ean 

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias 

ERANTZUNA 

Nafarroako Alderdi Popularrari atxikitako foru 
parlamentari Maribel García Malo andreak ida tziz 
eran tzuteko galdera egin du (11-24/PES-00358). 
Hona hemen Nafarroako Gobernuaren Etxebizi -
tzako, Gazteriako eta Migrazio Politiketako kon -
tseilariak horretaz ematen dion informazioa: 

Ez dago berez batez besteko i txaronaldirik 
etxebizi tza babestu berri bat erosteko; izan ere, 

kontuan hartu behar dira eskatutako etxebizi tza 
mota (babes ofizialekoa/prezio tasatukoa), logela 
kopurua, udalerria, errenta tartea, kasu bakoi -
tzean dagoen erreserba eta baremoan lortutako 
puntuazioa. – Hori horrela, etxebizi tza babestua 
susta tzen ez den udalerri bat aukeratuz gero, itxa-
ronaldia amaigabea da. Beste kasu ba tzuetan 
berehala eskura tzen ahal da etxebizi tza. Zenbait 
adibide aipa tzearren: 

• Hiru logelako prezio tasatuko etxebizi tza hu -
tsak geratu dira (adjudikatu barik) 2024an Bara-
ñainen eta Berriobeitin. 

• Hiru logelako babes ofizialeko etxebizi tza hu -
tsak geratu dira (adjudikatu barik) Berriobeitin 
(2024) eta Zizur Nagusian (2023). 

Hori jakinarazten dut, Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 215. artikuluan xedatuta-
koa betez. 

Iruñean, 2024ko irailaren 25ean 

Etxebizi tzako, Gazteriako eta Migrazio Politike-
tako kon tseilaria: Begoña Alfaro García

11-24/PES-00358. Galdera, Nafarroan etxebizi tza babestu bat emateko 
itxaron behar den batez besteko denborari buruzkoa 

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN TZUNA
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11-24/PES-00359. Galdera, osasun arloko langileen lanbide-karreraren sis-
tema ezar tzen duen foru legearen zirriborroari buruzkoa 

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN TZUNA

Legebil tzarreko Erregelamenduko 125.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, agin tzen dut Nafarroako 
Parlamentuko Aldizkari Ofizialean argitara dadin 
Marta Álvarez Alonso andreak sasun arloko langi-
leen lanbide-karreraren sistema ezar tzen duen 
foru legearen zirriborroari buruz egindako galdera-
ren eran tzuna, Foru Diputazioak emana. Galdera 
2024ko irailaren 6ko 101. Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen. 

Iruñean, 2024ko irailaren 26an 

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias 

ERANTZUNA 

Unión del Pueblo Navarro talde parlamenta-
rioari atxikitako foru parlamentari Marta Álvarez 
Alonso andreak 11-24/PES-00359 informazio 
eskaera egin du honako hau jakiteko: “Nola uztar-
tuko da Osasun Departamentuari eta bere era-
kunde autonomoei atxikitako osasun arloko langi-
leen karrera profesionaleko sistema ezar tzen 
duen foru legearen zirriborroa, fakultatibo espe-
zialistak, beste osasun fakultatibo eta diplomatu 
ba tzuk izan ezik, etorkizuneko karrera profesiona-
larekin, Nafarroako Foru Komunitateko Adminis-
trazioko eta haren erakunde autonomoetako lan-
gile guztien tzat?”. Hona hemen Nafarroako 
Gobernuko Osasun Departamentuko kon tseilariak 
horri buruz ematen duen informazioa: 

Hizpide duzun foru legearen zirriborroak, Nafa-
rroako Gobernuak bere horretan one tsi zuenetik 
fakultatibo espezialistak, beste osasun fakultatibo 
eta diplomatu ba tzuk izan ezik Osasun Departa-
mentuari eta bere erakunde autonomoei atxikitako 
osasun arloko langileen karrera profesionaleko 
sistema ezar tzen duen foru-lege proiektua denak, 
alegia, jaso tzen du eran tzuna; izan ere, bertan 
jasota dago laugarren xedapen iragankorra, Fun -
tzio Publikoko Zuzendari tza Nagusiarekin itundua, 
eta hauxe ezar tzen du: 

“Laugarren xedapen iragankorra. Etorkizunean 
lanbide karrera zabal tzea Foru Komunitateko 
Administrazioko langile guztiei. 

Foru lege honetan C eta D taldeetako osasun 
arloko langileen lanbide karrerari buruz ezarrita-
koa langile horiei aplikatuko zaie, ezertan galarazi 
gabe etorkizunean Nafarroako Foru Komunitateko 
Administrazioko langile guztiak sar tzea jardun-
ebaluazioko eredu homogeneo batean, zeinak, 

zerbi tzu publikoen ematearen hobekun tza ain tzat 
hartuta, langile publiko guztien tzat ezar daitezke-
en lanbide-karrerako sistemetako progresioa 
zehaztuko baitu”. 

Xedapen horretan jasota dagoenez, enplegatu 
publiko guztien tzako lanbide karrerako sistema 
bat dagoenean, eta Nafarroako Foru Komunitate-
ko Administrazioaren langile guztien jarduna 
ebalua tzeko eredu bat, eredu homogeneoa iza-
nen da eta foru-lege proiektu horretan xede den 
lanbide karrerako langile onuradunei era aplikatu-
ko zaie. 

Lehenik eta behin hauxe argitu behar da: 
fakultatibo espezialistak, beste osasun fakultatibo 
eta diplomatu ba tzuk izan ezik Osasun Departa-
mentuari eta bere erakunde autonomoei atxikitako 
osasun arloko langileen karrera profesionaleko 
sistema ezar tzen duen foru-lege proiektuak jorra -
tzen duen karrerako sistemak badu jardunaren 
ebaluazioa, beste kolektibo sanitarioetako dauden 
sistemek bezala. 

Hartara: 

– Bat etorriz 3. artikuluarekin, langileak motiba -
tzeko eta osasun zerbi tzuen kalitatea hobe tzeko 
tresna bat da lanbide karrera. 

– 6. artikuluaren arabera, mailaz igo tzeko, eska-
tutako guztizko puntuazioaren ehuneko 50 jarduera 
profesionalaren eta garapen eta hobekun tza profe-
sionalaren baldin tzak gaindi tzeagatik da, foru lege-
aren 7.1 artikuluan ezarritakoarekin bat. 

– Garapen eta hobekun tza profesionala balora -
tzeko baremoari buruzko 8. artikuluarekin bat, 
baremoak bereiz baloratuko ditu jarduera eta jar-
dun profesionala, garapen teknikoa eta antolaketa-
koa eta prestakun tza, irakaskun tza eta ikerketa. 

Ebaluazioa gaindi tzeko eta, estamentu bakoi -
tzaren barruan, lanbide karrerako maila jakin 
batera igo tzeko, erregelamendu bidez ezarriko da 
lortu beharreko gu txieneko puntuazioa. Puntuazio 
hori honako mul tzo hauetan guztietan edo ba -
tzuetan lortu beharko da, baloratu beharreko esta-
mentuaren eta espezialitatearen arabera: 

Bloke horietatik, “Jarduera eta jardun profesio-
nala” atalean baloratuko dira profesionalaren jar-
duna, haren inplikazioa, unitatearen helburuei eta 
egindako lanaren kalitateari egindako ekarpena 
eta izandako konpromisoa, pazienteen gogobete-



tasun maila, eta esperien tzia, ezagu tza, trebetasu-
nak, jarrera nahiz ahalegin per tsonala, zeinek lan-
bide-ondarea osa tzen baitute eta lan profesionala 
egiteko modua tankera tzen baitute. 

Horretarako, exiji tzen da ezen, ondorio horieta-
rako, langileek eskubidea dutela erakundearen eta 
beren unitatearen helburuak ezagu tzeko eta 
azken horien ezarpenean parte har tzeko. 

Beste bloke batean daude “Garapen teknikoko 
eta antolamenduzko jarduerak”, non balora tzen den 
profesionalek parte har tzea jardueretan, proiektue-
tan, lantaldeetan, kalitate-taldeetan, buru tzetan edo 
koordinazioetan, bai eta osasun-lagun tza hobe tzen 
eta Osasun Departamentuaren eta haren erakunde 
autonomoen helburuak bete tzen modu eraginkorre-
an lagun tzen duen beste edozein jardueratan ere. 

Horrenbestez, galdera horretan aipa tzen den 
foru-lege proiektuak ezar tzen duen karrerako sis-
teman jardunaren ebaluazioa bada jadanik fun -
tsezko parte bat eta, Nafarroako Foru Komunitate-
aren Administrazioko langile guztiak ebalua tzeko 
sistema homogeneo bat ezar tzen denean, sistema 
hori izanen zaie aplika tzekoa proiektuak xede tzat 
dituen osasuneko langileei, aipatutako laugarren 
xedapen iragankorrak jaso tzen duen bezala. 

Hori jakinarazten dut, Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 215. artikuluan xedatuta-
koa betez. 

Iruñean, 2024ko irailaren 25ean 

Osasuneko kon tseilaria: Fernando Domínguez 
Cunchillos
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11-24/PES-00360. Galdera, erosketa- eta lizitazio-teknikariaren lanpostura-
ko kontratazio mugagaberako tasa berariazko bat onesteari buruzkoa 

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN TZUNA

Legebil tzarreko Erregelamenduko 125.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, agin tzen dut Nafarroako 
Parlamentuko Aldizkari Ofizialean argitara dadin 
Marta Álvarez Alonso andreak erosketa- eta lizita-
zio-teknikariaren lanposturako kontratazio muga-
gaberako tasa berariazko bat onesteari buruz 
egindako galderaren eran tzuna, Foru Diputazioak 
emana. Galdera 2024ko irailaren 6ko 101. Nafa-
rroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean argitara-
tu zen. 

Iruñean, 2024ko irailaren 26an 

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias 

ERANTZUNA 

Unión del Pueblo Navarro talde parlamenta-
rioari atxikitako foru parlamentari Marta Álvarez 
Alonso andreak ida tziz eran tzuteko galdera egin 
du –2024ko irailaren 4ko 202405647 irteera zen-
bakia du Nafarroako Parlamentuan– NEKPk eros-
ketako eta lizitazioko teknikariaren lanposturako 
langileen kontratazio mugagaberako tasa espezifi-
koari lotutako hainbat alderdiri buruz (11-24/PES-
360). Hona Ekonomia eta Ogasuneko kon tseilariak 
horri buruz ematen dion informazioa: 

Zergatik eskatu dio NEKPk baimena Nafarroa-
ko Gobernuari erosketa- eta lizitazio-teknikari lan-

posturako langileen kontratazio mugagaberako 
tasa espezifiko bat onar tzeko? 

Nafarroako Gobernuari kontratazio mugagabe-
rako tasa espezifikoa onar tzeko baimena eskatu 
zaio, Estatuaren 2023rako Aurrekontu Orokorrei 
buruzko abenduaren 23ko 31/2022 Legearen 
babesean (aurrekontuak 2024ko urtarrilaren 1etik 
luzatu dira), Enplegu publikoan dagoen behin-
behinekotasuna murrizteko premiazko neurrien 
abenduaren 28ko 20/2021 Legean jasotako hel-
burua bete tzeko 

Erosketa Departamentua per tsona bakar batek 
osatu du 2010ean sortu zenetik. 

2021etik, honako hauek gertatu dira: 

a. NEKPren Erosketa Departamentuaren jar-
duera hazi da kontratazio zentralizatu berriak 
egon direlako enpresa taldea osa tzen duten 
sozietate guztietarako. 

b. Arrazionalizazio sistemak sustatu dira (espa-
rru-akordioak eta sistema dinamikoak), eta urtean 
zehar kontratazio deribatuak egitea eska tzen dute. 

c. NEKPn integratutako sozietateei kontratazio 
publikoaren alorrean asisten tzia eta lagun tza 
espezializatua emateko premiak hazi dira. 

d. Sortu berri diren sozietate publikoek kontra-
tazio publikoaren alorrean dituzten premiak. 



e. Arreta eta aholkulari tza NEKPn integratuta-
ko sozietate publikoetan ezarritako erosketa 
modulua kudea tzeko. 

f. Aholkulari tza NEKPn integratutako sozietate 
publikoetan erosketen modulua ezar tzeko. 

Horrek guztiak berekin ekarri zuen 2022an 
erosketako teknikariaren lanpostua sor tzea, eta 
praktiketako langile bat jarri zen bertan, zeinarekin 
prestakun tzako ahalegin handia egin den. 

NEKPren Administrazio Kon tseiluak 2024ko 
mar txoaren 25ean izandako saioan postu hori egi-
turazko gisa definitu zuen eta erabaki zuen aben-
duaren 23ko 31/2022 Legean jaso tzen den tasa 
espezifikoa eskatuko ziola Nafarroako Gobernuari. 

Zergatik lanpostu zeha tz horretarako eta ez 
beste baterako? 

NEKPren Administrazio Kon tseiluak 2024ko 
mar txoaren 25ean izandako saioan postu hori egi-
turazko gisa definitu zuen eta erabaki zuen aben-
duaren 23ko 31/2022 Legean jaso tzen den tasa 
espezifikoa eskatuko ziola Nafarroako Gobernuari. 

NEKPren Administrazio Kon tseiluak ez du beste 
posturik egiturazko gisa definitu 31/2022 Legean 
araututako tasa espezifikoa eska tzen duenik. 

Egin al da baimenak aipa tzen duen kontratazio 
mugagabea? 

Bai, Nafarroako Gobernuaren 2024ko ekaina-
ren 19ko akordioa jakinarazi ostean. 

Egin bada, lanpostu hori aldi baterako bete tzen 
ari zen per tsonak bete al du edo beste batek? 

Bai, lanpostu hori aldi baterako kontratuarekin 
okupa tzen zuenak bete du. 

Zein da NEKPren behin-behinekotasun tasa, 
galderan aipa tzen den kontratazio mugagabearen 
aurretik? 

NEKPren behin-behinekotasun tasa galderan 
aipa tzen den kontratazio mugagabearen aurretik 
% 24koa zen. 

Kontratazio mugagabe hori egin bada, kontra-
tazio horren ondoren NEKPren behin-behinekota-
sun tasa ere eska tzen da. 

Erosketako teknikariaren postuan kontratazio 
mugagabea egin ondoren behin-behinekotasun 
tasa % 18koa izan da. 

Jasota u tziko da emandako informazioaren 
konfiden tzialtasuna, Nafarroako Parlamentuaren 
Erregelamenduaren 14. artikuluaren babesean 
parlamentariak dokumentazioa eska tzeko duen 
eskubidearen markoan. 

Hori guztia jakinarazten dizut Nafarroako Parla-
mentuko Erregelamenduaren 215. artikulua bete -
tzeko. 

Ekonomia eta Ogasun kon tseilaria: José Luis 
Arasti Pérez
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11-24/PES-00361. Galdera, 2024ko maia tzaren 24an egin zen Uniber -
tsitateko, Berrikun tzako eta Eraldaketa Digitaleko Ba tzordean Lucero 
jaunak jaulki zituen hi tzei buruzkoa 

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN TZUNA

Legebil tzarreko Erregelamenduko 125.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, agin tzen dut Nafarroako 
Parlamentuko Aldizkari Ofizialean argitara dadin 
Cristina López Mañero andreak 2024ko maia -
tzaren 24an egin zen Uniber tsitateko, Berrikun -
tzako eta Eraldaketa Digitaleko Ba tzordean Luce-
ro jaunak jaulki zituen hi tzei buruz egindako 
galderaren eran tzuna, Foru Diputazioak emana. 
Galdera 2024ko irailaren 6ko 101. Nafarroako 
Parlamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen. 

Iruñean, 2024ko irailaren 27an 

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias 

ERANTZUNA 

Unión del Pueblo Navarro talde parlamenta-
rioari atxikitako foru parlamentari Cristina López 
Mañero andreak informazioa eskatu du Lucero 
jaunak Uniber tsitateko, Berrikun tzako eta Eralda-
keta Digitaleko Ba tzordean 2024ko maia tzaren 
24an esandakoari buruz (11-24/PES00361). Hona 
hemen Uniber tsitateko, Berrikun tzako eta Eralda-
keta Digitaleko kon tseilariak horretaz ematen dion 
informazioa: 

Ida tziz eran tzuteko zure galderari dagokionez, 
joan den maia tzaren 24an Legebil tzarrean eginda-
ko agerraldian helarazi nizun informaziora –zure 
aurreko galdera parlamentarioari helarazitako– lo -
tzen na tzaio. 

Nafarroako Gobernuko Uniber tsitateko, 
Berrikun tzako eta Eraldaketa Digitaleko kon tseilari 
naizen aldetik, ez dut baloraziorik egiten talde parla-
mentarioek esaten dutenaren inguruan, baina, 
maia tzaren 24ko agerraldian esan nuenez, eskerrak 
eman nahi dizkiot Bustince jaunari egin duen lana-
gatik eta Nafarroak adimen artifizialeko zentro hori 
izateko egin duen ahaleginagatik. 

Bustince jauna adimen artifizialean ospe han-
dia duen per tsona da, eta, Nafarroako uniber -
tsitateetako beste ikerketa-talde ba tzuekin eta 
NAIR Center-ekin lankide tzan jarraituko du aldez 
edo moldez. 

Hori guztia jakinarazten dut, Nafarroako Parla-
mentuko Erregelamenduaren 215. artikuluan 
xedatutakoa betez. 

Iruñean, 2024ko irailaren 25ean 

Uniber tsitateko, Berrikun tzako eta Eraldaketa 
Digitaleko kon tseilaria: Patricia Fanlo Mateo
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11-24/PES-00362. Galdera, errentako etxebizi tzak susta tzeko sozietate 
berri bat era tzeko prozesuari buruzkoa 

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN TZUNA

Legebil tzarreko Erregelamenduko 125.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, agin tzen dut Nafarroako 
Parlamentuko Aldizkari Ofizialean argitara dadin 
Mikel Zabaleta Aramendia jaunak errentako 
etxebizi tzak susta tzeko sozietate berri bat era -
tzeko prozesuari buruz egindako galderaren eran -
tzuna, Foru Diputazioak emana. Galdera 2024ko 
irailaren 6ko 101. Nafarroako Parlamentuko Aldiz-
kari Ofizialean argitaratu zen. 

Iruñean, 2024ko irailaren 25ean 

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias 

ERANTZUNA 

EH Bildu Nafarroa talde parlamentarioari atxiki-
tako foru parlamentari Mikel Zabaleta Aramendia 
jaunak informazio eskaera bat egin du (11-
24/PES-00362). Hona hemen eskatu duena eta 
Etxebizi tzako, Gazteriako eta Migrazio Politiketako 
kon tseilariak horretaz ematen dion informazioa: 

• Zein egoeratan dago sozietate publiko-priba-
tu hori (kapital mistokoa, alokairu eskuragarriko 

etxebizi tzak susta tzeko) sor tzeko prozesua eta 
zer aurreikuspen ditu Nafarroako Gobernuak horri 
buruz, denborari eta prozedurari dagokienez? 

Nasuvinsa eta NEKP batera ari dira lanean 
bazkide pribatu bat hauta tzearekin lotutako asko-
tariko alderdiak aztertu eta zehazteko, alokairuko 
etxebizi tza babestua eraikiko eta kudeatuko duen 
enpresa misto bat sor tzeko. Prozesu horren bar-
nean daude sektore pribatuarekin aldez aurretik 
informazioa truka tzeko ekin tzak, bai eskualde 
mailan bai maila nazionalean. Ildo horretatik, jaki-
narazten da gaur egun aurretiazko plangin tzako 
prozesu batean gaudela, eta aukera emanen 
duela epe laburrean lortu nahi den helburua gara -
tzen eta bete tzen dela berma tzeko. 

Hori jakinarazten dut, Nafarroako Parlamentuko 
Erregelamenduaren 215. artikuluan xedatutakoa 
betez. 

Iruñean, 2024ko irailaren 25ean 

Etxebizi tzako, Gazteriako eta Migrazio Politike-
tako kon tseilaria: Begoña Alfaro García
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11-24/PES-00363. Galdera, etxebizi tzak zaharberri tzeko bideratuta dau-
den dirulagun tzetako Europako fun tsei buruzkoa 

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN TZUNA

Legebil tzarreko Erregelamenduko 125.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, agin tzen dut Nafarroako 
Parlamentuko Aldizkari Ofizialean argitara dadin 
Mikel Zabaleta Aramendia jaunak etxebizi tzak 
zaharberri tzeko bideratuta dauden dirulagun tzetako 
Europako fun tsei buruz egindako galderaren eran -
tzuna, Foru Diputazioak emana. Galdera 2024ko 
irailaren 6ko 101. Nafarroako Parlamentuko Aldiz-
kari Ofizialean argitaratu zen. 

Iruñean, 2024ko irailaren 25ean 

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias 

ERANTZUNA 

EH Bildu Nafarroa talde parlamentarioari atxi-
kitako foru parlamentari Mikel Zabaleta Aramen-
dia jaunak 11-24/PES-00363 galdera egin du, ida -
tziz eran tzun dakion. Hona hemen Etxebizi tzako, 
Gazteriako eta Migrazio Politiketako kon tseilariak 
horren harira ematen dion informazioa: 

1. 2023ko ekitaldian eta 2024ko lehen bost hila-
beteetan etxebizi tzak zaharberritzeko dirulagun -
tzetara bideratutako kopuruetatik (goian azaldutako 
zenbatekoak), zenbat diru dator Europako fun -
tsetatik? 

Egindako galderan adierazitako zenbatekoak 
(43.842.210 eta 28.357.527,53 euro, hurrenez 
hurren) bat datoz Nafarroako Gobernuaren fun tsen 
kargura emandako dirulagun tzekin, zaharberri tzeari 
buruzko araudi indarduna aplikatuta (Etxebizi tzaren 
Arloko Jarduketa Babesgarriak arau tzen dituen irai-
laren 18ko 61/2013 Foru Dekretua); beraz, ez dute 
zerikusirik Europako fun tsetatik ateratako diruzko 
finan tzaketarekin. 

2. Europako fun tsetatik zenbat diru jaso tzea 
aurreikusten da 2024an eta 2025 eta 2026an? 

2024an 5.934.000 euro jaso dira guztira bizitegia 
zaharberri tzeko Susper tze eta Erresilien tzia Meka-
nismoaren Europako fun tsen kon tzeptuan. Prin -
tzipioz, ez da espero 2024-2026 aldian fun ts gehia-
gorik jaso tzea. Hala ere, baliteke egikaritu ez diren 
edota beste autonomia erkidego ba tzuek oraindik 
dituzten soberako fun tsak bana tzea. 

Hori jakinarazten dut, Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 215. artikuluan xedatuta-
koa betez. 

Iruñean, 2024ko irailaren 25ean 

Etxebizi tzako, Gazteriako eta Migrazio Politike-
tako kon tseilaria: Begoña Alfaro García
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11-24/PES-00364. Galdera, "Nafarroako gazteriari buruzko azterlan 
monografikoa" delakorako kontratuari buruzkoa 

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN TZUNA

Legebil tzarreko Erregelamenduko 125.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, agin tzen dut Nafarroako 
Parlamentuko Aldizkari Ofizialean argitara dadin 
Ángel Ansa Echegaray jaunak "Nafarroako gazte-
riari buruzko azterlan monografikoa" delakorako 
kontratuari buruz egindako galderaren eran tzuna, 
Foru Diputazioak emana. Galdera 2024ko iraila-
ren 6ko 101. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari 
Ofizialean argitaratu zen. 

Iruñean, 2024ko irailaren 25ean 

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias 

ERANTZUNA 

Unión del Pueblo Navarro (UPN) talde parla-
mentarioari atxikitako foru parlamentari Ángel 
Ansa Echegaray jaunak ida tziz eran tzuteko galde-
ra egin du, Nafarroako gazteen azterlan demogra-
fikoa egiteko kontratuari buruz (11-24/PES-
00364). Hona hemen Nafarroako Gobernuko 
Etxebizi tzako, Gazteriako eta Migrazio Politiketa-
ko kon tseilariak horretaz ematen duen informa-
zioa: 

Kontratu Publikoei buruzko apirilaren 11ko 
2/2018 Foru Legearen 90. artikuluak ezar tzen due-
nez, kontratazio organoek aldez aurreko informa-

ziorako iragarki bat argitaratuko dute, lizita tzeko 
asmoa duten obra-, hornidura-, zerbi tzu-, herri-
lanen emakidarako edo zerbitzu-emakidarako kon-
tratuak ezagu tzera ematearren. 

Informazio hori ez da loteslea, eta berorren 
edozein baldin tza alda tzen ahal da lizitazio proze-
dura hasi baino lehen. 

Hizpide den kasuan, nahiz eta adi tzera eman 
azterlanaren lizitazioa prozedura ireki bidez izapi-
detuko dela, egia esan, kontratuaren balio zenba-
tetsia ain tzat hartuta, hasiera batean aurreikusita-
koa baino  txikiagoa denez, erabaki zen prozedura 
hori bertan behera uztea eta, ordez, Kontratu 
Publikoei buruzko apirilaren 13ko 2/2018 Foru 
Legearen 81. artikuluarekin bat etorriz, munta 
 txikiagoko kontratuetarako araubide bereziaren 
bidez adjudika tzea. 

Beraz, ez da beste lizitaziorik argitaratuko 
ekin tza horrekin lotuta. 

Hori jakinarazten dut, Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 215. artikuluan xedatuta-
koa betez. 

Iruñean, 2024ko irailaren 25ean 

Etxebizi tzako, Gazteriako eta Migrazio Politike-
tako kon tseilaria: Begoña Alfaro García
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11-24/PES-00365. Galdera, "Estudios Melitón" enpresarekiko epaiaren 
betearazpenari buruzkoa 

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN TZUNA

Legebil tzarreko Erregelamenduko 125.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, agin tzen dut Nafarroako 
Parlamentuko Aldizkari Ofizialean argitara dadin 
Juan Luis Sánchez de Muniáin Lacasia jaunak 
"Estudios Melitón" enpresarekiko epaiaren betea-
razpenari buruz egindako galderaren eran tzuna, 
Foru Diputazioak emana. Galdera 2024ko iraila-
ren 6ko 101. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari 
Ofizialean argitaratu zen. 

Iruñean, 2024ko irailaren 25ean 

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias 

ERANTZUNA 

Unión del Pueblo Navarro talde parlamenta-
rioari atxikitako foru parlamentari Juan Luis Sán-
chez de Muniáin Lacasia jaunak ida tziz eran -
tzuteko galdera egin du (11-24/PES-00365). Hona 
hemen Etxebizi tzako, Gazteriako eta Migrazio 
Politiketako kon tseilariak horren harira ematen 
dion informazioa: 

1. Estudios Melitónen kontra izaten ari den 
prozedura judizialari dagokionez, epaia irmo 
deklaratu ostean eta hura betearazten hasteko 
legez ezarritako epea igaro ondoren, 2024ko irai-
laren 9an, idazki bat aurkeztu zen auzitegiak 
epaia betearazteko prozedura has dezan Estudios 
Melitónek jarri zioten kondenaren arabera ordain-
du behar dituen zenbatekoak kobra tzeko. 

Egin diren ikerketen arabera, an tza denez, 
entitateak ez du inolako ondasunik, eta, beraz, 
zenbatekorik kobra tzeko i txaropenak  txikiak dira, 
edota hu tsalak. Hala eta guztiz ere hasi da betea-
razteko prozedura, egoten ahal den aukera oro 
agor tzeko. 

2. Ez dago jasota. 

3. Jakina denez eta adierazi denez, 2023ko 
otsailaren 28an demanda judiziala jarri zen eta 
2024ko urtarrilaren 25eko epaiaren bidez amaitu 
zen. Epai hori betearazteko eska tzen da orain. 

4. Nasuvinsak komer tzializazio zorroko instala-
zioak erabilgarri ditu beste erabilera eta enpresa 
jarduera ba tzuetarako, baina oraindik ez da ope-
razio bat ere zehaztu. 

Halaber, lanean ari da platoa jarduera ekono-
mikorako erabilera ani tzeko zentro batean bihur -
tzeko posibilitatea balora tzeko, aukera eman 
dezan zenbait pabilioi  txikiago eta zona adminis-
tratibo bat izateko, komer tzializazioa errazteko. 

5. Ez dut uste kudea tzaile publikoek zuhur tzia 
faltarik izan dutenik. 

Hori jakinarazten dut, Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 215. artikuluan xedatuta-
koa betez. 

Iruñean, 2024ko irailaren 25ean 

Etxebizi tzako, Gazteriako eta Migrazio Politike-
tako kon tseilaria: Begoña Alfaro García



Nafarroako Parlamentuko A.O. / XI. legegin tzaldia                                133. zk. / 2024ko azaroaren 13a 

19

11-24/PES-00366. Galdera, Estatuak ordainduko dituen Nafarroako Uniber -
tsitate Publikoko irakasle lagun tzaile doktoreen 46 lanpostuei buruzkoa 

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN TZUNA

Legebil tzarreko Erregelamenduko 125.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, agin tzen dut Nafarroako 
Parlamentuko Aldizkari Ofizialean argitara dadin 
Cristina López Mañero andreak Estatuak ordaindu-
ko dituen Nafarroako Uniber tsitate Publikoko irakas-
le lagun tzaile doktoreen 46 lanpostuei buruz eginda-
ko galderaren eran tzuna, Foru Diputazioak emana. 
Galdera 2024ko irailaren 13ko 103. Nafarroako Par-
lamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen. 

Iruñean, 2024ko urriaren 4an 

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias 

ERANTZUNA 

Unión del Pueblo Navarro talde parlamenta-
rioari atxikitako foru parlamentari Cristina López 
Mañero andreak informazioa eskatu du Estatuak 
Nafarroako Uniber tsitate Publikoko irakasle lagun -

tzaile doktoreen 46 lanpostu finan tzatuko baititu 
(11-24/PES00366). Hona hemen Uniber tsitateko, 
Berrikun tzako eta Eraldaketa Digitaleko kon -
tseilariak horretaz ematen dion informazioa: 

Espainiako Gobernuak finan tzatuko dituenez 
gain Nafarroak irakasle lagun tzaile doktoreen 30 
plaza osagarri jarriko ditu. 

Zenbateko ekonomikoa Nafarroako Unibertsi-
tate Publikoarekin 2025-2028 aldirako egiten den 
hurrengo hi tzarmenean jasoko da. Negoziazio 
fasean dago hori. 

Hori guztia jakinarazten dut, Nafarroako Parla-
mentuko Erregelamenduaren 215. artikulua betez. 

Iruñean, 2024ko irailaren 27an 

Uniber tsitateko, Berrikun tzako eta Eraldaketa 
Digitaleko kon tseilaria: Patricia Fanlo Mateo

11-24/PES-00367. Galdera, eskola-garraioaren zerbi tzuaren eskariari 
buruzkoa 

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN TZUNA

Legebil tzarreko Erregelamenduko 125.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, agin tzen dut Nafarroako 
Parlamentuko Aldizkari Ofizialean argitara dadin 
Pedro José González Felipe jaunak eskola-
garraioaren zerbi tzuaren eskariari buruz egindako 
galderaren eran tzuna, Foru Diputazioak emana. 
Galdera 2024ko irailaren 13ko 103. Nafarroako 
Parlamentuko Aldizkari Ofizialean argitaratu zen. 

Iruñean, 2024ko urriaren 2an 

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias 

ERANTZUNA 

Nafarroako Gorteetako kide den eta Unión del 
Pueblo Navarro talde parlamentarioari atxikita 
dagoen Pedro González Felipe jaunak, 11-24-
PES-00367 galdera ida tzia egin du. Hona hemen 
Hezkun tzako kon tseilariak horri buruz ematen 
dion informazioa: 

Galderak hizpide duen ikaslea Iruñeko Hijas 
de Jesús itunpeko ikastetxeko Curriculum Berezi-

ko Unitatean (CBU) matrikulatuta dago 2021/2022 
ikasturteaz geroztik. 

Familiak mezu elektroniko bat ida tzi zion Inklu-
sio, Berdintasun eta Bizikide tza Zerbi tzuari abuz-
tuaren 19an, eta egun horretan bertan eran tzun 
zioten: 

Arra tsalde on: 

Eskerrik asko idazteagatik. Araudi horri dago-
kionez, zehaztu behar dugu ez dela Curriculum 
Bereziko Unitatearen garraioa estal tzen, ez baitu-
gu ikaslerik bidera tzen, eta familiek nahi duten 
ikastetxean egiten dute behin-behineko izen-
ematea. 3.2 artikulua. 

 Era berean, eskola-garraioaren onuradun iza-
nen dira hezkun tza lagun tzako berariazko premiak 
dituzten ikasleak, baldin eta 2.1.a) artikuluan 
zehaztutako ikasketak egiten ari badira eta 
Hezkun tza Departamentuak fun ts publikoekin sos-
tengatutako unitate espezifikoetara edo hezkun tza 
bereziko ikastetxeetara bidera tzen baditu, bai eta, 



mugi tzeko desgaitasuna, desgaitasun psikikoa edo 
zen tzumen desgaitasuna dela eta, eskualdeko hiri 
garraio publikoa erabili ezin duten ikasleak ere, 
Inklusio, Berdintasun eta Bizikide tza Zerbi tzuak 
aldeko  txostena eman ondoren. 

Nolanahi era Hezkun tza eta Zien tzia Ministe-
rioaren beka nahiz Nafarroako Gobernuarena eska 
dezakezue, zerbi tzu horren ordainketa eska tzeko. 

Eskerrik asko aldez aurretik zuen arretagatik. 

Ongi izan 

Egun horretan bertan, abuztuaren 19an, ikasle-
aren familiak eran tzun egin zion bidalitako eran -
tzunari. Horren bidez adierazi zuten artikulu horrek 
ikasle guztiak barne har tzen dituela eta, lana eta 
familia batera tzeko arrazoiak direla eta, ezin dute-
la ikaslearen lekualdaketa beren gain hartu, hala-
ber, adierazi dute bekak ez dituztela arrazoi eko-
nomikoengatik eskatu. 

Zerbi tzutik abuztuaren 29an eran tzun zieten, 
honelaxe: 

Arra tsalde on berriro: 

Ez, artikulu horrek ez die ikasle guztiei eragi-
ten, soilik ikastetxera bideratuak izan direnei; 
horregatik egiten da beken eta dirulagun tzen 
deialdia. 

Ongi izan 

Abuztuaren 29an, Arartekoaren Q24/873 
eskaerari eran tzun zi tzaion, zeinaren bidez fami-
liak semearen tzako garraioa eskatu bai tzuen, eta 
honako eran tzun hau eman zen: 

Nafarroako Arartekoa 

Iruñean, 2024ko abuztuaren 29an 

Q24/873 espedientea 

Hezkun tzako kon tseilariak eran tzun egin dio 
Nafarroako Arartekoak bidalitako idazkiari, Elena 
Arenaza Borja andreak aurkeztutako kexari buruz-
koa, zeinaren bidez Hezkun tza Departamentuan 
kexa bat aurkeztu baitu, Hijas de Jesús itunpeko 
ikastetxeko Curriculum Bereziko Unitatean matriku-
latuta dagoen semearen tzako garraioa eska tzeko. 

JAKINARAZTEN DU: 

Familia guztiek eskubidea dute seme-alabak 
matrikulatuko dituzten ikastetxea askatasunez 
aukera tzeko, eta, gure ustez, familiak eskubide 
hori baliatu du. 

Une honetan, 44 Curriculum Bereziko Unitate 
daude bigarren hezkun tzako ikastetxe publikoe-
tan, eta 12 Curriculum Bereziko Unitate itunpeko 

ikastetxeetan; beraz, gure ikasleei eran tzuteko 
nahikoa plaza eskain tzen dira. 

Egoi tzaren araberako erreferen tziako ikastetxe 
publikoa Iruñeko Plaza de la Cruz BHI da. Bertan, 
Curriculum Bereziko Unitatea dago, eta, ondo 
dioen bezala, garraioa ere badago, araudiaren 
arabera egoki tzen bai tzaio: 35/2022 Foru Agindua, 
maia tzaren 11koa, Hezkun tzako kon tseilariak 
emana, Nafarroako Foru Komunitatean eskola-
garraioaren antolaketa eta haren fun tzionamendua 
arau tzen dituena. 

2. artikuluak eskola-garraioaren onuradun 
diren ikasleak jaso tzen ditu, eta 1. puntuko a) 
apartatuan zera zehazten du: “Haur Hezkun tzako 
bigarren zikloko, Lehen Hezkun tzako, Derrigo-
rrezko Bigarren Hezkun tzako, Hezkun tza Berezi-
ko, Lanbide Heziketa Bereziko, oinarrizko mailako 
heziketa zikloetako, Ba txilergoko eta erdi mailako 
heziketa zikloetako ikasketak egitea, foru agindu 
honetan zehazten diren baldin tzetan. 

Eta b) apartatuan: “Nafarroako Gobernuak 
ezarritako eskola zonifikazioaren arabera dago-
kion ikastetxe publikoan eskolatuta egotea 
(80/2019 Foru Dekretua, uztailaren 3koa, Nafarro-
ako Foru Komunitateko Ikastetxe Publikoen Sarea 
berrantola tzen duena)”. 

Araudi horren 3. artikuluko 2. puntuan zera 
jaso tzen da: “Era berean, eskola-garraioaren onu-
radun izanen dira hezkun tza lagun tzako berariaz-
ko premiak dituzten ikasleak, baldin eta 2.1.a) 
artikuluan zehaztutako ikasketak egiten ari badira 
eta Hezkun tza Departamentuak fun ts publikoekin 
sostengatutako unitate espezifikoetara edo 
hezkun tza bereziko ikastetxeetara bidera tzen 
baditu, bai eta, mugi tzeko desgaitasuna, desgai-
tasun psikikoa edo zen tzumen desgaitasuna dela 
eta, eskualdeko hiri garraio publikoa erabili ezin 
duten ikasleak ere, Inklusio, Berdintasun eta 
Bizikide tza Zerbi tzuak aldeko  txostena eman 
ondoren”. 

Inklusio Zerbi tzuak ez du hizpide dugun kasua 
bideratu, familiak bere eskubidea baliatu baitu 
semea eskola tzeko tokia erabaki tzeko. Ez dago 
ikaslearen beharren arreta bereizten duen arrazoi 
pedagogikorik; izan ere, erreferen tziako ikastetxe 
publikoak egitura egokia du, eta, beraz, haren 
beharrei eraginkortasunez eran tzun diezaieke. 

Familiek aurre egin behar dieten ondorio eko-
nomikoei aurre egiteko, urtero egiten dira beken 
eta dirulagun tzen deialdiak, garraiorako, egoi tzako 
jantokirako eta/edo ikasteko zailtasunak dituzten 
ikasleen beharrei eran tzutetik eratorritako beste 
gastu ba tzuk ordain tzeko eska daitezkeenak. 
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11-24/PES-00368. Galdera, Reina Sofia ospitalean guardiako erradiologo-
rik ez egoteagatik larrialdi-egoeratan gerta daitezkeen kalteei buruzkoa 

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN TZUNA

Azaldutako guztiagatik, ez dagokio garraio-
zerbi tzua. 

Hori guztia jakinarazten dizut behar diren 
ondorioak sor di tzan. 

Curriculum Bereziko Unitatean matrikulatutako 
ikasleek honako ezaugarri hauek izan behar dituz-
te: autonomoa izatea, eta desgaitasun kognitibo 
arina edo moderatua izatea, gu txienez lehen 
hezkun tzako bigarren zikloko curriculum-mailarekin. 

Ez da Curriculum Bereziko Unitateko ikaslerik 
bidera tzen, egitura hori bigarren hezkun tzako 

ikastetxe gehienetan baitago, publikoetan zein 
itunduetan. 

Araudian jasotako artikulua argia da; izan ere, 
dagokion zerbi tzuak bideratu behar ditu ikasleak, 
hau da, arrazoi pedagogikoren bat egon behar da 
ikaslea bere egoi tzatik urrun dagoen ikastetxe 
batean matrikula tzeko. 

Azaldutako guztiagatik, ez dagokio eskatutako 
garraio-zerbi tzua. 

Iruñean, 2024ko urriaren 2an 

Hezkun tzako kon tseilaria: Carlos Gimeno Gur-
pegui

Legebil tzarreko Erregelamenduko 125.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, agin tzen dut Nafarroako 
Parlamentuko Aldizkari Ofizialean argitara dadin 
Leticia San Martín Rodríguez andreak Reina Sofia 
ospitalean guardiako erradiologorik ez egoteaga-
tik larrialdi-egoeratan gerta daitezkeen kalteei 
buruz egindako galderaren eran tzuna, Foru Dipu-
tazioak emana. Galdera 2024ko irailaren 13ko 
103. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitaratu zen. 

Iruñean, 2024ko irailaren 30ean 

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias 

ERANTZUNA 

Unión del Pueblo Navarro talde parlamenta-
rioari atxikitako foru parlamentari Leticia San Mar-
tín Rodríguez andreak 11-24/PES-00368 galdera 
egin du, ida tziz eran tzun dakion, honako hau jaki-
teko: “Tuterako Reina Sofia ospitaleko zenbait 
guardiatan erradiologoen falta dagoela-eta, zer 
larrialdi-egoeratan gerta daiteke pazientearen tzako 
kaltea ekografia baten ordez ordenagailu bidezko 
tomografia axial bat egiteagatik edo hori egiteko 
Iruñera joan beharrak dakarren a tzerapenagatik?”. 
Hona Nafarroako Gobernuko Osasuneko kon -
tseilariak ematen duen informazioa: 

Patologia emergenteak eta urgenteak arta tzen 
dituzten profesionalek kasuko miaketak eska tzen 

dituzte gai tz hori diagnostika tzeko eta trata tzeko, 
egoera klinikoaren arabera eta miaketa horiek egi-
teko aukera badago, une oro bilatuta errendimen-
durik onena eta pazientearen tzako onurarik han-
diena. 

Patologia emergenterako arretan (arreta bere-
halakoa eska tzen baitu denbora epe laburrean 
bizi arriskua dakarrelako) oro har egiten den mia-
keta ez da ekografia arautu bat, baizik eta pazien-
te kritikoaren ohean bertan egiten den ultrasoinu 
azkarreko ebaluazioa nahiz fast ekografia bat, zir-
kulazioaren alterazioa diagnostika tzeko edota liki-
do askea dagoen identifika tzeko, eta Larrialdieta-
ko medikuek egiten dute. 

Bestalde, patologia urgenterako arretan (arreta 
eman behar da epe laburrean, baina ez dago bizi 
arrisku berehalakorik) ekografia egiteko epeak ez 
dira nabarmenki desberdinak proba hori Tuterako 
Reina Sofía Ospitalean egin edo pazientea Nafa-
rroako Ospitale Uniber tsitariora eraman. 

Hori guztia jakinarazten dut, Nafarroako Parla-
mentuko Erregelamenduaren 215. artikuluan xeda-
tutakoa betez. 

Iruñean, 2024ko irailaren 30ean 

Osasuneko kon tseilaria: Fernando Domínguez 
Cunchillos
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11-24/PES-00369. Galdera, Reina Sofia ospitalean guardiako erradiologo-
rik ez egotearen ondorioei buruzkoa 

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN TZUNA

11-24/PES-00370. Galdera, Reina Sofia ospitalean guardiako erradiologo-
rik ez egoteagatik ZIUko pazienteei begira gerta daitezkeen kalteei 
buruzkoa 

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN TZUNA

Legebil tzarreko Erregelamenduko 125.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, agin tzen dut Nafarroako 
Parlamentuko Aldizkari Ofizialean argitara dadin 
Leticia San Martín Rodríguez andreak Reina Sofia 
ospitalean guardiako erradiologorik ez egoteaga-
tik ZIUko pazienteei begira gerta daitezkeen kalte-
ei buruz egindako galderaren eran tzuna, Foru 
Diputazioak emana. Galdera 2024ko irailaren 
13ko 103. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofi-
zialean argitaratu zen. 

Iruñean, 2024ko irailaren 25ean 

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias 

ERANTZUNA 

Unión del Pueblo Navarro (UPN) talde parla-
mentarioari atxikitako foru parlamentari Leticia San 
Martín Rodríguez andreak galdera egin du, ida tziz 
eran tzun dakion, honako honi buruz: “Tuterako 
Reina Sofia ospitalean erradiologorik guardian ez 

dagoenean, zer egiten da ekografia bat behar 
duten eta Iruñera eramateko moduan ez dauden 
ZIUko paziente ez-egonkorrekin?” (11-24/PES-
00370). Hona Nafarroako Gobernuko Osasuneko 
kon tseilariak horretaz ematen dion informazioa: 

Paziente kritikoekin irudi proba egiteko jarraibi-
derik ohikoena OT bat egitea da. Ezegonkortasun 
hemodinamikoaren kasuan kontraindikatuta dago 
pazientea mugiaraztea, zentroan bertan OT bat 
egiteko bada ere, eta kasu horietan ekoskopia 
bidezko balorazio ekografikoa Reina Sofía Ospita-
leko ZIUko profesionalek egiten dute. 

Hori guztia jakinarazten dizut, Nafarroako Par-
lamentuko Erregelamenduaren 215. artikuluan 
xedatutakoa betez. 

Iruñean, 2024ko irailaren 23an 

Osasuneko kon tseilaria: Fernando Domínguez 
Cunchillos

Legebil tzarreko Erregelamenduko 125.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, agin tzen dut Nafarroako 
Parlamentuko Aldizkari Ofizialean argitara dadin 
Leticia San Martín Rodríguez andreak Reina Sofia 
ospitalean guardiako erradiologorik ez egotearen 
ondorioei buruz egindako galderaren eran tzuna, 
Foru Diputazioak emana. Galdera 2024ko iraila-
ren 13ko 103. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari 
Ofizialean argitaratu zen. 

Iruñean, 2024ko irailaren 25ean 

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias 

ERANTZUNA 

Unión del Pueblo Navarro (UPN) talde parla-
mentarioari atxikitako foru parlamentari Leticia 
San Martín Rodríguez andreak galdera egin du, 
ida tziz eran tzun dakion, honako honi buruz: “Tute-
rako Reina Sofia ospitalean erradiologorik guar-

dian ez dagoenean, zer egiten da ekografia bat 
behar duten haurrekin?” (11-24/PES-00369). 
Hona Nafarroako Gobernuko Osasuneko kon -
tseilariak horretaz ematen dion informazioa: 

Anamnesiaren, miaketa fisikoaren eta analiti-
ken emai tzen ondoren ekografia bat behar duten 
haurrei arreta ematen dieten profesionalek pazien-
tea Nafarroako Ospitale Uniber tsitariora deriba tzen 
dute, edota hi tzordua ematen diote hurrengo egu-
nean ekografia bat egiteko kontuan hartuta diag-
nostikoa berehala edo geroago izatea komeni den. 

Hori guztia jakinarazten dizut, Nafarroako Par-
lamentuko Erregelamenduaren 215. artikuluan 
xedatutakoa betez. 

Iruñean, 2024ko irailaren 23an 

Osasuneko kon tseilaria: Fernando Domínguez 
Cunchillos
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11-24/PES-00371. Galdera, kontratatutako bide, ubide eta portuetako 
ingeniari kopuruari buruzkoa 

FORU DIPUTAZIOAREN ERAN TZUNA

Legebil tzarreko Erregelamenduko 125.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, agin tzen dut Nafarroako 
Parlamentuko Aldizkari Ofizialean argitara dadin 
Juan Luis Sánchez de Muniáin Lacasia jaunak 
kontratatutako bide, ubide eta portuetako ingeniari 
kopuruari buruz egindako galderaren eran tzuna, 
Foru Diputazioak emana. Galdera 2024ko iraila-
ren 13ko 103. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari 
Ofizialean argitaratu zen. 

Iruñean, 2024ko urriaren 2an 

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias 

Barneko, Fun tzio Publikoko eta Justiziako 
kon tseilariaren eran tzuna 

Nafarroako Gorteetako kide den eta Unión del 
Pueblo Navarro (UPN) talde parlamentarioari atxiki-
ta dagoen foru parlamentari Juan Luis Sánchez de 
Muniáin Lacasia jaunak, Parlamentuko Erregela-
menduak ezarritakoaren babesean, 11-24/PES-
00371 galdera egin du ida tziz eran tzun dakion. 
Nafarroako Gobernuko Barneko, Fun tzio Publikoko 
eta Justiziako kon tseilariak jakinarazi du Egiturako, 
Plantillako eta Langileen Aldi Baterako Kontratazio-
rako Zerbi tzuak honako hau adierazi duela: 

1. Fun tzio Publikoko zuzendari nagusiaren 
abenduaren 27ko 3335/2022 Ebazpenaren bidez 
one tsi zen izangaien zerrendako bide, ubide eta 
portuetako zenbat ingeniari kontratatu dira Lurral-
de Kohesiorako Departamentuko plantillan lan egi-
teko? 

Per tsona bat kontratatu da aipatutako zerren-
dan zeuden lau izangaien artetik. 

2. Zerrenda horretako zenbat izangai daude 
egun departamentuan lanean? 

Gaur egun izangai batek dihardu Lurralde Kohe-
siorako Departamentuan lanean. 

3. Zergatik ez dira lan egiten hasi Lurralde Kohe-
siorako Departamentuan? 

Lurralde Kohesiorako Departamentuan ez dago-
elako estali gabeko plaza hu tsik. 

Hori guztia jakinarazten dut, Nafarroako Parla-
mentuko Erregelamenduaren 215. artikuluan xeda-
tutakoa betez. 

Iruñean, 2024ko urriaren 1ean 

Barneko, Fun tzio Publikoko eta Justiziako kon -
tseilaria: M.ª Amparo López Antelo  

Lurralde Kohesiorako kon tseilariaren 
 eran tzuna 

Nafarroako Gorteetako kide den eta Unión del 
Pueblo Navarro (UPN) talde parlamentarioari atxiki-
ta dagoen foru parlamentari Juan Luis Sánchez de 
Muniáin Lacasia jaunak, Parlamentuko Erregela-
menduak ezarritakoaren babesean, 11-24/PES-
00371 galdera egin du, Kontratatutako bide, ubide 
eta portuetako ingeniari kopuruari buruzkoa, ida tziz 
eran tzun dakion. Nafarroako Gobernuko Lurralde 
Kohesiorako kon tseilariak jakinarazi du Egiturako, 
Plantillako eta Langileen Aldi Baterako Kontratazio-
rako Zerbi tzuak honako hau adierazi duela: 

1. Fun tzio Publikoko zuzendari nagusiaren 
abenduaren 27ko 3335/2022 Ebazpenaren bidez 
one tsi zen izangaien zerrendako bide, ubide eta 
portuetako zenbat ingeniari kontratatu dira Lurralde 
Kohesiorako Departamentuko plantillan lan egiteko? 

Per tsona bat kontratatu da aipatutako zerren-
dan zeuden lau izangaien artetik. 

2. Zerrenda horretako zenbat izangai daude 
egun departamentuan lanean? 

Gaur egun izangai batek dihardu Lurralde 
Kohesiorako Departamentuan lanean. 

3. Zergatik ez dira lan egiten hasi Lurralde 
Kohesiorako Departamentuan? 

Lurralde Kohesiorako Departamentuan ez dago-
elako estali gabeko plaza hu tsik. 

Hori jakinarazten dut, Nafarroako Parlamentuko 
Erregelamenduaren 215. artikuluan xedatutakoa 
betez. 

Iruñean, 2024ko urriaren 1ean 

Lurralde Kohesiorako kon tseilaria: Óscar Chi-
vite Cornago
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